
 

 

Sipoon kunnan vastine kuntalaisaloitteeseen elinvoimaisten kyläkoulujen säilyttämisen ja 
edelleen kehittämisen puolesta 

Suomenkielinen koulutusjaosto 03.10.2024 § 57       

 
Valmistelija: Koulutusjohtaja Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 

Sipoon kyläkouluyhdistyksen puheenjohtaja Jutta Joffell on jättänyt 
kuntalaisaloitteen 5.4.2024 kuntalaisaloite elinvoimaisten kyläkoulujen 
säilyttämisen ja edelleen kehittämisen puolesta. 
 
Yhteenveto  
Koulutuksen toimiala pyrkii suunnitelmallisesti kehittämään kouluverkkoa 
osana kuntastrategiaa kunnan eri osien väestönkehityksen ja asukkaiden 
muuttuvien tarpeiden mukaan.  

Sipoossa suomenkielinen kouluverkko rakentuu kahden yhtenäiskoulun ja 
kolmen pienemmän alakoulun, kielikylpykoulun sekä lukion 
kokonaisuudesta. Pienemmistä kouluista Talman koulu toimii Pohjois-
Sipoon alueen kyläkouluna, tulevaisuudessa alueelle on suunniteltu 
rakentamista, jonka edistyessä uuden koulun tarve tulee ajankohtaiseksi. 

Ruotsinkielinen kouluverkko rakentuu kuuden kyläkoulumaisen alakoulun, 
taajamien vähän suurempien Kyrkoby skolan ja Söderkulla skolan, sekä 
yhden yläkoulun ja lukion kokonaisuudesta. Alueellinen väestönmuutos 
Etelä-Sipoossa edellyttää muutosta verkkoon siten, että kahta kyläkoulua 
vahvistetaan oppilaaksiottoalueiden muutoksella. Tämän muutoksen 
seurauksena yhden kyläkoulun lakkauttaminen tulee ajankohtaiseksi. 
Kunnanhallitus on kokouksessaan 9.9.2024 antanut toimeksiannon 
toimialalle tämän muutoksen valmistelun jatkamisesta päätöksentekoon 
osana palveluverkkosuunnittelua, jota johtaa kunnan johtoryhmä. 
Valmistelusta odotetaan ehdotuksia päätöksentekoon vuoden 2025 alussa. 

Koulutuksen toimialan kouluverkkosuunnittelu lähtee siitä, että 
ruotsinkielinen kouluverkko jatkossakin muodostuu taajamakouluista ja 
elinvoimaisista kyläkouluista. Palveluverkkoa koskevat päätökset tehdään 
kustakin toimenpiteestä vastuussa olevassa toimielimessä. 

Esittelijä Koulutusjohtaja Eränpalo Tommi 

Ehdotus Suomenkielinen koulutusjaosto päättää antaa liitteen 2 mukaisen 
vastauksen sivistysvaliokunnalle. 

Käsittely  

Päätös Suomenkielinen koulutusjaosto hyväksyi yksimielisesti esittelijän 
ehdotuksen. 

 
Sivistysvaliokunta 28.10.2024 § 125  

  
Valmistelija:  
Koulutusjohtaja Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 
Opetuspäällikkö Riikka Strandström, riikka.strandstrom(at)sipoo.fi 



 

 

Koulutuksen toimiala pyrkii suunnitelmallisesti kehittämään kouluverkkoa 
osana kuntastrategiaa kunnan eri osien väestönkehityksen ja asukkaiden 
muuttuvien tarpeiden mukaan. 

 
Sipoossa suomenkielinen kouluverkko rakentuu kahden yhtenäiskoulun ja 
kolmen pienemmän alakoulun, kielikylpykoulun sekä lukion 
kokonaisuudesta. Pienemmistä kouluista Talman koulu toimii Luoteis- ja 
Pohjois-Sipoon alueen kyläkouluna, tulevaisuudessa alueelle on 
suunniteltu rakentamista, jonka edistyessä uuden koulun tarve tulee 
ajankohtaiseksi. 

 
Ruotsinkielinen kouluverkko rakentuu kuuden kyläkoulumaisen alakoulun, 
taajamien vähän suurempien Kyrkoby skolan ja Söderkulla skolan, sekä 
yhden yläkoulun ja lukion kokonaisuudesta. Alueellinen väestönmuutos 
Etelä-Sipoossa edellyttää muutosta kouluverkkoon. Oppilasmäärien 
kehitys pitkällä aikavälillä on kaikkien alueen kyläkoulujen osalta 
negatiivinen. Tämän muutoksen seurauksena yhden kyläkoulun 
lakkauttaminen tulee ajankohtaiseksi. 
 
Kunnanhallitus on kokouksessaan 9.9.2024 antanut toimeksiannon 
toimialalle kouluverkkosuunnittelun valmistelun jatkamisesta 
päätöksentekoon osana palveluverkkosuunnittelua, jota johtaa kunnan 
johtoryhmä. Valmistelusta odotetaan toimenpide-ehdotuksia 
päätöksentekoon vuoden 2025 alussa. 
 
Koulutuksen toimialan kouluverkkosuunnittelu lähtee siitä, että 
ruotsinkielinen kouluverkko jatkossakin muodostuu taajamakouluista ja 
elinvoimaisista kyläkouluista. Palveluverkkoa koskevat päätökset tehdään 
kustakin toimenpiteestä vastuussa olevassa toimielimessä. 
 

Esittelijä Koulutusjohtaja Eränpalo Tommi 

Ehdotus Sivistysvaliokunta päättää vastata kuntalaisaloitteeseen liitteen 2 
mukaisesti. Koulutuksen toimiala huomioi elinvoimaisten kyläkoulujen 
säilyttämisen kouluverkkosuunnittelussa. 

Käsittely Caroline Högel-Starck ehdotti, että asia palautetaan valmisteluun: 

 ”Sivistysvaliokunta palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi 
suomenkieliselle koulutusjaostolle. Päätös on lainvastainen, sillä jaosto on 
antanut lausunnon koskien ruotsinkielisiä kouluja.” 

 Puheenjohtaja kannatti Caroline Högel-Starckin ehdotusta. 

 Sivistysvaliokunta hyväksyi yksimielisesti Caroline Högel-Starckin 
palautusehdotuksen.  

Päätös Sivistysvaliokunta päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen 
valmisteluun suomenkieliselle koulutusjaostolle.  
 
Pykälä tarkastettiin välittömästi.  

 
Liitteet  
 
 
Suomenkielinen koulutusjaosto 05.11.2024 § 67    

336/12.00.00/2024    



 

 

Valmistelija: Opetuspäällikkö Riikka Strandström, riikka.strandstrom 
(at)sipoo.fi, Koulutusjohtaja Tommi Eränpalo, tommi.eranpalo(at)sipoo.fi 

 

Sipoon kyläkouluyhdistyksen puheenjohtaja Jutta Joffell on jättänyt 
kuntalaisaloitteen 5.4.2024 kuntalaisaloite elinvoimaisten kyläkoulujen 
säilyttämisen ja edelleen kehittämisen puolesta. 
 
Yhteenveto  
Koulutuksen toimiala pyrkii suunnitelmallisesti kehittämään kouluverkkoa 
osana kuntastrategiaa kunnan eri osien väestönkehityksen ja asukkaiden 
muuttuvien tarpeiden mukaan.  

Sipoossa suomenkielinen kouluverkko rakentuu kahden yhtenäiskoulun ja 
kolmen pienemmän alakoulun, kielikylpykoulun sekä lukion 
kokonaisuudesta. Pienemmistä kouluista Talman koulu toimii Pohjois-
Sipoon alueen kyläkouluna, tulevaisuudessa alueelle on suunniteltu 
rakentamista, jonka edistyessä uuden koulun tarve tulee ajankohtaiseksi. 

Koulutuksen toimialan kouluverkkosuunnittelu lähtee siitä, että kouluverkko 
jatkossakin muodostuu taajamakouluista ja elinvoimaisista kyläkouluista. 
Palveluverkkoa koskevat päätökset tehdään kustakin toimenpiteestä 
vastuussa olevassa toimielimessä. 

 

Esittelijä Opetuspäällikkö Strandström Riikka 

Ehdotus Suomenkielinen koulutusjaosto päättää antaa liitteen 2 mukaisen 
vastauksen sivistysvaliokunnalle. Suomenkielinen koulutusjaosto ei ota 
kantaa ruotsinkielisen kouluverkon tilanteeseen. 

Käsittely Puheenjohtaja ehdotti, että asia jätetään pöydälle. 

Käydyn keskustelun perusteella suomenkielinen koulutusjaosto hyväksyi 
yksimielisesti puheenjohtajan pöydällepanoehdotuksen. 

Päätös Suomenkielinen koulutusjaosto päätti jättää asian pöydälle. 

 
Liitteet 
 
Liite 1 - Kuntalaisaloite Sipoon elinvoimaiset kyläkoulut on säilytettävä 5.4.2024 
Liite 2 - Sipoon kunnan vastine kuntalaisaloitteeseen elinvoimaisten kyläkoulujen säilyttämisen ja 
edelleen kehittämisen puolesta 
Liite 3 - Toimiva koulu malli 
Liite 4 - Oppilasmäärät 2024-2031 (18.9.2024) 
Liite 5 - Vastine valtuustoaloitteeseen Bussilippu kaikille sipoolaisille peruskouluoppilaille - 
Bemötande till motionen om att få busskort åt alla elever i grundskolan i Sibbo 
 
 


